
PROTOKÓŁ NR XXII/16 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 26 kwietnia 2016 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram XXII sesję rady gminy 
Kostomłoty. Na podstawie listy obecności w dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 14 
radnych, w związku  z czym rada ma moc podejmowania prawomocnych uchwał. Na 
dzisiejszej sesji pragnę powitać Pana Wójta, Radnych Gminnych, Radnych Powiatowych - 
Pana Jana Piotrowskiego, Pana Kazimierza Bubę, Pana Wicestarostę Grzegorza 
Pierzchalskiego, Państwa Sołtysów, Kierowników jednostek organizacyjnych, pracowników 
urzędu i obecych gości na dzisiejszym posiedzeniu.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał proponowany porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 03.03.2016 r. oraz 16.03.2016 r. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2016. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/26/15 Rady Gminy Kostomłoty z 

dnia 22 stycznia 2015 r.   w sprawie powołania Rady Społecznej SPZOZ – Zakładu 
Usług Medycznych w Kostomłotach . 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Paździoro części 
nieruchomości oznaczonej numerem ewidencyjnym 16 o pow. 0,48 ha.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Piotrowice.  

11.  Podjęcie uchwały w sprawie tworzenia specjalnego Funduszu na nagrody dla 
nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno wychowawcze oraz kryteriów i trybu ich 
przyznawania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli którym 
powierzono stanowisko kierownicze oraz nauczycieli pełniących obowiązki 
kierownicze w zastępstwie nauczyciela ,któremu powierzono stanowisko 
kierownicze. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli szkół i przedszkoli niewymienionych w art. 42 ust.3 ustawy 
z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta Nauczyciela oraz nauczycieli realizujących w 
ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin. 

14. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie określenia kryteriów i ustalenia 
liczby punktów oraz wskazania niezbędnych dokumentów,  które będą brane pod 
uwagę w drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkola przy Szkole 
Podstawowej w Kostomłotach oraz oddziałów przedszkolnych  w Szkołach 
Podstawowych w Mieczkowie i Karczycach dla których organem  prowadzącym jest   
Gmina Kostomłoty. 

15.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2015 r. 

16. Sprawozdania z działalności jednostek organizacyjnych gminy w roku 2015: GOK, 
GOPS, ZGK, ZUM. 

17.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
18.  Wnioski i zapytania. 
19.  Sprawy bieżące. 
20.  Zakończenie obrad XXII sesji Rady Gminy. 



 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Proponuję wprowadzenie do porządku obrad projektów 
uchwał w sprawie: 

1. wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Karczyce o pow. 0,0600 ha oznaczoną 
numerem działki 144 

2. wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Chmielów o pow. 0,50 ha oznaczoną 
numerem działki 37/1 

3.  nadania nazw ulic (nazwy ulic były konsultowane ze społeczeństwem Kostomłoty, 
z radą sołecką) 

4. zmiany uchwały nr XXVII/122/08 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 28 października 
2008 r. dotyczącej regulaminu nadawania tytułu „Honorowego Obywatela Gminy 
Kostomłoty”. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jeszcze jakieś uwagi? 
 
Janina Gawlik – Proszę o wycofanie z obrad sesji uchwały w sprawie: 
- określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dla nauczycieli którym powierzono stanowisko kierownicze oraz nauczycieli 
pełniących obowiązki kierownicze w zastępstwie nauczyciela ,któremu powierzono 
stanowisko kierownicze 
- określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół i 
przedszkoli niewymienionych w art. 42 ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta 
Nauczyciela oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone 
dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 
Dzisiaj na Komisji Budżetowej rozpoczęliśmy dyskusję ponownie. Dyskusję rozpoczęła też 
Komisja Oświatowa. Szanując wiedzę i czas radnych prosimy o ponowne spotkanie, 
ponowne rozmowy w obecności pani dyrektor Klimkiewicz w najbliższych dniach, czyli w 
przyszłym tygodniu, a jeżeli będzie potrzeba o zwołanie sesji nadzwyczajnej, w celu 
podjęcia uchwał w tej sprawie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze radni mają jakieś uwagi do 
porządku? Nie widzę. Pozwolicie państwo, że nie będę odczytywał nazw uchwał, bo one 
są bardzo długie. Kto z radnych jest za wprowadzeniem w pkt 15 projektu uchwały 
dotyczącego Karczyc? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Projekt uchwały został wprowadzony do prządku obrad jednogłośnie. 
Kto z radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały dotyczącego 
wydzierżawienia na kolejny okres nieruchomości we wsi Chmielów? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jednogłośnie. 
Kto z radnych jest za wprowadzeniem do dzisiejszego porządku projektu uchwały 
dotyczącego nazw ulic w miejscowości Kostomłoty? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jednogłośnie. 
Kto z radnych jest za wprowadzeniem do dzisiejszego porządku projektu uchwały 
dotyczącego regulaminu nadawania tytułu „Honorowego Obywatela Gminy Kostomłoty”? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
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Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jednogłośnie. 
Kto z radnych jest za wykreśleniem pkt 12 – podjęcie uchwały w sprawie określenia 
zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dla nauczycieli którym powierzono stanowisko kierownicze oraz nauczycieli pełniących 
obowiązki kierownicze w zastępstwie nauczyciela, któremu powierzono stanowisko 
kierownicze? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Projekt uchwały został wykreślony z porządku obrad jednogłośnie. 
Kto z radnych jest za wykreśleniem pkt 13 – podjęcie uchwały w sprawie określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół i przedszkoli 
niewymienionych w art. 42 ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta Nauczyciela 
oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 
stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Projekt uchwały został wykreślony z porządku obrad jednogłośnie. 
 
W związku  z powyższym dzisiejszy porządek obrad będzie dotyczył wprowadzenia 
czterech nowych projektów uchwał i wykreśleniu dwóch projektów – pkt 12. 13. Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem tak zmodyfikowanego porządku obrad? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Porządek został przyjęty jednogłośnie. 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 03.03.2016 r. oraz 16.03.2016 r. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2016. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/26/15 Rady Gminy Kostomłoty 

z dnia 22 stycznia 2015 r.   w sprawie powołania Rady Społecznej SPZOZ – 
Zakładu Usług Medycznych w Kostomłotach . 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Paździoro 
części nieruchomości oznaczonej numerem ewidencyjnym 16 o pow. 0,48 ha.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Piotrowice.  

11.  Podjęcie uchwały w sprawie tworzenia specjalnego Funduszu na nagrody dla 
nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno wychowawcze oraz kryteriów i trybu ich 
przyznawania. 

12. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie określenia kryteriów i ustalenia 
liczby punktów oraz wskazania niezbędnych dokumentów,  które będą brane pod 
uwagę w drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkola przy Szkole 
Podstawowej w Kostomłotach oraz oddziałów przedszkolnych  w Szkołach 
Podstawowych w Mieczkowie i Karczycach dla których organem  prowadzącym jest   
Gmina Kostomłoty. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy  po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi 
Karczyce o pow. 0,0600 ha oznaczoną numerem działki 144. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
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dzierżawy  po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi 
Chmielów o pow. 0,50 ha oznaczoną numerem działki 37/1. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic.  
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/122/08 Rady Gminy 

Kostomłoty z dnia 28 października 2008 r. dotyczącej regulaminu nadawania 
tytułu „Honorowego Obywatela Gminy Kostomłoty”. 

17.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2015 r. 

18. Sprawozdania z działalności jednostek organizacyjnych gminy w roku 2015: GOK, 
GOPS, ZGK, ZUM. 

19.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
20.  Wnioski i zapytania. 
21.  Sprawy bieżące. 
22.  Zakończenie obrad XXII sesji Rady Gminy. 

 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekty protokołów były wyłożone w 
Biurze Rady, do dnia sesji uwagi nie wpłynęły. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem  
protokołu z dnia 03.03.2016 r., proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem  protokołu z dnia  16.03.2016 r. proszę o 
podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
dnia 04.03.2016 r. do dnia 15.04.2016 r. 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

2. Złożenie wniosku o dofinansowanie projektu pn. „Przebudowa drogi w 
miejscowości Osiek” w ramach programu PROW. 

3. Podjęcie delegacji z Sierentz w osobach Państwa Stephane i Caroline Dreyer.  
4. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- regulaminu wynagradzania pracowników UG Kostomłoty 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w najem na czas określony do 
3 lat: 

• dz. nr 183/2 o pow. 0,0500 ha obręb Piersno (lokal na cele niemieszkalne 
– 53 m²) 

- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę na czas określony 
do 3 lat: 

• dz. nr 208 o pow. 1,53 ha obręb Piersno (nieruchomość na cele rolne – 
0,33 ha) 

- przedłożenia informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Kostomłoty za 2015 
rok 
- przedłożenia informacji o przebiegu wykonania planu finansowego GOK 
Kostomłoty za 2015 r., informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 
Gminnej Biblioteki Publicznej za 2015 r. oraz informacji o przebiegu wykonania 
planu finansowego ZUM w Kostomłotach za 2015 r. 
- przedstawienia Radzie Gminy informacji o stanie mienia Gminy Kostomłoty 
- sporządzania arkuszy organizacyjnych szkół, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Kostomłoty na rok szkolny 2016/2017 
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- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2016 r. 
- ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Gminy 
Kostomłoty w roku 2016 (Działanie na rzecz osób niepełnosprawnych w roku 2016) 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w najem oraz dzierżawę na 
czas określony do 3 lat: 

• dz. nr 113/36 o pow. 0,1704 m² obręb Piotrowice (lokal na cele 
gastronomiczne) 

• dz. nr 16 o pow. 1,42 ha obręb Paździorno (nieruchomość na cele rolnicze) 
- nie wykonywania prawa pierwokupu (w stosunku do nieruchomości nr 118/6, 
118/7, 118/8 o łącznej pow. 1,5515 ha położonej w miejscowości Wichrów). 
5. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 4 
• wycinki drzew - 16 
• nadania numerów porządkowych – 1 
• podziału nieruchomości – 2 
• warunków zabudowy o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego – 1. 

 
 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 
podatków)  

w okresie od 02.03.2016r. do 13.04.2016r. 
 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 83 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

39, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

6 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

33 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 8,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =8 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 0 

    
d. 

ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =7, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne =7 

 
Chciałem jeszcze szanownych państwa poinformować, że odnośnie nie wykonania 
pierwokupu chodzi o działki, które są przy stacji Orlen, gdzie kiedyś to było kupione  (pan 
Tęcza kupił od Skarbu Państwa). Myśmy nie wyrazili pierwokupu, ponieważ po pierwsze 
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tej działki byśmy nie wykupili, bo to milionowe sprawy, a po drugie zgodnie z ustaleniami 
w piątek właśnie (dlatego musiałem wyjechać do Wrocławia), bo właściciel tej działki pod 
drogę o powierzchni 13 a jest z Berlina i tylko taka możliwość była, a jak nie to bym 
musiał do Berlina jechać, i dlatego szanowną komisje opuściłem, żeby ten przepis zrobić. 
Myśmy to kupili po 1 zł za 1 m² za 1.350 zł na poszerzenie drogi. Jeżeli nam się uda, 
gdzie teraz jest opracowywana koncepcja ronda właśnie przy Orlenie i Lotosie. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę 
chętnych. Zamykam dyskusję. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zwyczajowo nie odczytujemy tego 
sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Zamykam 
dyskusję (sprawozdanie stanowi załącznik nr 1). 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Punkt „15 minut dla wyborców”. Może 
Pan Wicestarosta zechciałby zabrac głos w związku z realizacją drogowej inwestycji 
powiatowej Chmielów-skrzyżowanie z drogą 2020? 
 
Krystyna Nowak przedstawicielka sołtysów przekazała wótowi puchar za zajęcie III 
miejsca w Turnieju Sołtysów Powiatu Średzkiego w Piłce Nożnej.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył gratulacje i podziękował za udział naszej gminy w 
turnieju.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak przyłączył się do gratulacji. 
 
Iwona Ryszka – Chciałam ponowić swoją prośbę, aby dowiedział się pan, na jakim etapie 
jest przejmowanie działki od ANR nr 102/2 w miejscowości Sobkowice, która ma być 
przeznaczona pod plac zabaw. Pytałam o to na jednej z sesji nadzwyczajnej, widocznie 
uciekło. Prosiłabym o informację w formie pisemnej. Nie ukrywam, że FS przeznaczyliśmy 
na ogrodzenie tego placu zabaw. Jest też kilka miejscowości, które też chcą swoje place 
grodzić i obawiam się, że przyjdzie firma, ogrodzi, a u nas nie ma co grodzić. Prosiłabym 
w formie pisemnej o odpowiedź.  
 
Marian Fita – Ja panie wójcie chciałem odnieść się do sprawy wniosku dotyczącego 
zakupu garażu, który złożyliśmy na mocy zebrania wiejskiego w FS. W momencie, kiedy 
pytałem o to, nie było żadnych przeszkód, a dzisiaj się okazuje, że są jakieś 
przeciwwskazania i nie do końca jest to wyjaśnione. Nie do końca byłem zadowolony z 
tego, co mi mówiono. Dlatego też panie wójcie pozwoliłem sobie wydrukować wzór 
dokumentu, jaki jest potrzebny i pozwolę sobie panu wręczyć. Chciałbym, żeby ta sprawa 
nabrała biegu, bo proszę państwa obiekt wielkości do 35 m nie wymaga żadnych 
zezwoleń, tylko zgłoszenie. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o plac Sobkowice, to czekamy. W Agencji było 
dość dużo zmian tzw. personalnych i czekamy na podpisanie aktu notarialnego przejęcia 
właśnie Sobkowic i Piersna, i od razu automatycznie 1,5 ha z Budziszowa. Agencja 
przygotowuje te dokumenty i sądzę, że w ciągu 2 tygodni powinno być załatwione. Taką 
mamy informację, jeśli chodzi o ANR. Natomiast panie radny my rozmawialiśmy chyba 50 
razy. Mnie nie interesują gazety. Mnie interesuje to, co powiedział nadzór budowlany i 
starostwo powiatowe, że musi być projekt. Nie jest sesja, żebym ja z panem dyskutował. 
Ja panu powiedziałem, że jeżeli są wymagane dokumenty, ja nigdy nie zezwolę kupić 
garażu, jeżeli nie ma miejsca, gdzie postawić. 
 
Marian Fita – Panie wójcie ja uważam, że pan trochę ignoruje sprawę.  
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Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie ignoruję. 
 
Marian Fita – Przed złożeniem wniosku zapytałem pracowników kompetentnych i 
odpowiedzieli, że nie ma żadnych przeciwwskazań. Dzisiaj jest to panie wójcie na 
zgłoszenie. Garaż się stawia do 35 m.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie przewodniczący chciałby, aby ten 
porządek był pilnowany. To jest „15 min. dla wyborców”. Sprawa dotyczy funkcjonowania 
sołectwa i to można, na spokojnie, w punkcie „wnioski i zapytania” złożyć. Rozumiem, że 
jest problem prawny. Natomiast, jeśli służby pana wójta odpowiadają, że nie ma takiej 
możliwości i służby powiatowe, no to tak jest. Natomiast to się wydaje na pierwszy rzut 
oka dość jasne, natomiast kiedy wchodzimy w niuanse, nie jest to takie jasne i takie 
proste. Chciałbym, aby państwo na bieżąco w pracach wyjaśnili tą kwestię prawną, czy 
około prawną.  
 
Krystyna Nowak - Miesiąc temu na skrzyżowaniu w Budziszowie był dosyć poważny 
wypadek. Tam nasze dzieci wsiadają i wysiadają z autobusu szkolnego. Już chyba poszła 
petycja mieszkańców z podpisami o założenie progów zwalniających bądź przejścia dla 
pieszych z podwyższeniem. Czy jest to możliwe? 
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – Chciałem z panią po sesji 
porozmawiać. Tak, wpłynęło pismo z podpisami i traktujemy to bardzo poważnie, 
aczkolwiek jest problem stawiania progów zwalniających na drogach, na których istnieje 
komunikacja zbiorowa. Jest to problem, ale najpóźniej w przyszłym tygodniu zwołam 
Komisję Bezpieczeństwa i Porządku i tą sprawą zajmiemy się poważnie. Będę naprawdę 
państwa informował na bieżąco. Jak będziemy się wybierać na wizję lokalną to zadzwonię 
osobiście do pani. Sprawą zajmiemy się na tyle, na ile będziemy mogli te oczekiwania 
państwa spełnić. 
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Wiem, że pan starosta mocno posunął się w 
rozmowach z wykonawcami drogi naszej słynnej, że okiełznął pan kierownika budowy. Ja 
też do pana wójta od razu taki wniosek, żeby wzmocnić to w rozmowach ze starostwem. 
Ja rozumiem, że ta część materiałów, która została, są odzyskiwane przy tej budowie jest 
wykorzystywana na inne drogi. Jest taki pierwszy wniosek mój, żeby to było po połowie i 
ewentualnie, jeżeli nie zostanie to na wsiach w obrębie tej drogi, żeby to było 
wykorzystane na drogi gminne. Drugi wniosek bardzo konkretny. Prośba o przekazanie 
odzyskanej kostki na wykorzystanie wokół kościoła w Chmielowie.   
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – Odnośnie pierwszego pytania. 
Nie wiem jaki materiał, bo do tej pory ja tam jestem średnio dwa razy w tygodniu. Na 
dzień dzisiejszy oni tam korytują, także tam za wiele tego materiału nie ma. Frezowina, 
której jest niewiele będzie wykorzystana na pobocze. Tak naprawdę plac budowy przejęli i 
trudno z nimi na ten temat się sprzeczać, czy cokolwiek od nich wymagać więcej, ale jeśli 
zostanie coś, na pewno przekażę. Kostka, która była tam, faktycznie nikt się nie 
spodziewał, że ona tam jest, być może starsi mieszkańcy wiedzieli, że ona tam jest. 
Myśmy nie wiedzieli. To było zaskoczenie. Zabraliśmy kostkę i myślę, że będzie 
możliwość, jeżeli państwo wystąpicie do nas. Ona jest zmagazynowana u nas na składzie 
w służbie drogowej. Na pewno część tej kostki możemy przekazać. Pan wójt również 
zwrócił się do nas z prośbą ustną. Nie potrzeba pisemnej, myślę, że załatwimy to na 
roboczo, żeby kostkę przekazać koło urzędu gminy na parking. Na parking również 
przekażemy; mamy kostkę. Być może nie wszystką, bo my potrzebujemy na parking koło 
starostwa, a tam też konserwator wymaga kostki starej, tej z odzysku, poniemieckiej, bo 
ona jest bardziej taka wartościowa od tej, którą teraz produkują. To co powiedziałem 
państwu na pierwszej sesji - jajlepszymi inspektorami na budowie jesteśmy my wszyscy, 
my sołtysi, radni, mieszkańcy. Pewnie, że monitoruje to pan sołtys, cieszę się. Myślę, że 
chodzi o to, żeby firma wykonała to jak najlepiej. Cieszę się z tego bardzo i myślę, że 
owoce tego będą. 
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Jan Szwedo – Mam dwie sprawy. Chciałem się przyłączyć do głosu pani sołtys odnośnie 
Budziszowa, bo tam niestety jednym z argumentów, który był postawiony, że tam nie 
będzie tego podwyższonego przejścia w Budziszowie było to, że w ostatnim okresie nie 
odnotowano żadnego wypadku. No i niestety wydarzył się. Musiał on być? Może nie 
musiał. Prosiłbym o przychylenie się do tego tematu. A druga sprawa to chciałbym 
podziękować za to, co tam na tej drodze powiatowej, ktorą pan Zieliński jeździł z 
piachem, tam zostało trochę przerównane, aczkolwiek tam została obietnica złożona, że 
niektóre dołki trzeba najpierw podsypać i bardzobym prosił, bo ta droga naprawdę jest 
solidnie zrobiona i ujeżdżona, tam wielki tabor chodził; pomiędzy Wilkowem a 
Siemidrożycami. Tam naprawdę już niewiele trzeba, żeby ona długo funkcjonowała nawet 
dla ciężkiego taboru. Niewiele trzeba, a będzie ten odcinek służył rolnictwu, a w 
przyszłości być może jak powstanie obwodnica to będzie to jakaś droga alternatywna dla 
tego zwykłego ruchu. To jest taka moja prośba, żeby nie zapomnieć tej drogi. 
 
Józef Lech – Ja jeszcze dodam, że tam jest przepust gdzieś około 0,5 km od 
Jędrzejewskiego, który należałoby przerobić. Przepust na drodze powiatowej. Proszę go 
zobaczyć, bo tak trudno opowiedzieć. Jest beznadziejny.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał – Czy są jeszcze pytania? Nie 
widzę chętnych. Zamykam punkt 6. 
 
Ad.7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie skarbniku proszę krótko 
scharakteryzować projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 
2016. 
 
Rafał Hossa odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Komisja Budżetowa pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.8. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Nr IV/26/15 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 22 stycznia 2015 r. w 
sprawie powołania Rady Społecznej SPZOZ – Zakładu Usług Medycznych w Kostomłotach.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Nie wiem kim jest pan Andrzej Oćwieja. Jest tutaj, 
żeby nam się przedstawił? Tak troszeczkę trudno decydować. Kto to jest? Bo jednak ktoś 
kto ma jakąś decyzyjność w sprawie zdrowia.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Krótko odpowiem. Jest to ostatni 
dyrektor szpitala powiatowego w Środzie Śl., jeśli chodzi o funkcjonowanie w ramach 
struktur powiatowych. Proszę państwa Wojewoda Dolnośląski skorzystał ze swojej 
kompetencji i wskazał nowego przedstawiciela do Rady Społecznej w postacji pana 
Oćwieji.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – A dlaczego decyzją administracyjną nie może zrobić 
tego? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie, dlatego że Radę Społeczną 
powołuje rada danego organu założycielskiego, w tym przypadku rada gminy, w 
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przypadku powiatów rada powiatu po zebraniu przedstawicieli wskazanych przez 
poszczególne podmioty. Jednym z przedstawicieli jest przedstawiciel Wojewody 
Dolnośląskiego.  
 
Janina Gawlik - Na początku kadencji Wojewoda powołał mnie jako przedstawiciela do 
SPZOZ-u. Jest to praca bardzo specyficzna. Wierzę w to, że ta praca w ZUM nie ulegnie 
zmianie. Natomiast jak państwo wiecie nowy Wojewoda wymienia wszystkich, kto nie 
należy do PIS-u na terenie naszego powiatu. No i taka jest prawda, co będę się 
tłumaczyć. Nie jestem w PIS-ie i nie będę w PIS-ie, natomiast i Malczyce, i Środa Śląska, 
i Miękinia, i Kostomłoty wszyscy niestety zostali odwołani i powołani członkowie PIS-u. 
Pan Oćwieja myślę, że będzie pracował na rzecz ZUM, tym bardziej, że jest to Wojewoda 
z tego ramienia, że będzie wszystko robił, żeby pomóc gminie Kostomłoty, pomóc ZUM-
owi, czego mu życzę. Natomiast moja praca w dalszym ciągu będzie trwała. Nie jest tak, 
że radny nie pracuje na rzecz ZUM-u.  
 
Iwo Iwaszków – Panie przewodniczący chciałem zapytać, jakie będą skutki, jeżeli tej 
uchwały nie podejmiemy?  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Skutkiem będzie to, że nie wykonamy 
tak naprawdę wskazania Pana Wojewody, bo Pan Wojewoda jako jeden z podmiotów 
wskazujących, wskazuje swojego przedstawiciela. Rada będzie działała w niepełnym 
składzie i mówiąc krótko, Rada ma co prawda charakter opiniodawczo-doradczy dla dyr. 
ZUM, nie mniej jednak, jeżeli uchwały będą podejmowane w składzie niepełnym, to może 
się spotkać to z jakimś sposobem reakcji Wojewody w zakresie nadzoru prawnego.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Zgodnie  z ustawą Wojewoda wyznacza swojego członka 
do rady społecznej. To jest zgodnie z ustawą. Tu jest jakby trudno mnie jako osobie 
debatować itd. Ja jestem przewodniczącym rady i oprócz tego wchodzi nas w sumie 5 
osób. Jeden z tych 5 osób jest przedstawicielem i to jest ustawowo. Tutaj należy po 
prostu wykonać ustawę.  
 
Janina Gawlik - Ja proponuję, żeby zmienić, bo to nie będzie sensu. 
 
Marian Fita - Szkoda tylko szanowni państwo, że kandydat nie jest obecny dzisiaj na sesji 
rady gminy. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie zapraszałem.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jasno zostało określone. Wojewoda ma 
takie kompetencje. Skorzystał z nich, nie musi się tłumaczyć. Możemy zadać pytanie 
dlaczego? Niemniej jednak możemy nie podjąć uchwały, ale tak jak mówię, wtedy rada 
społęczna działa jako ciało nie w pełni umocowane prawnie i może to się spotkać z 
pewnymi konsekwencjami. Ja  w tym miejscu pragnę podziękować pani radnej za pracę 
ponad roczną w składzie rady społecznej. 
 
Ryszard Pisarek - Jestem zbulwersowany nakazem. Nie lubię nakazów. Jestem 
samorządowcem od 1990 r. Tu Wojewoda i szkoda, że nie ma tutaj tego przedstwiciela 
Wojewody, który ma pełnić taką zaszczytną funkcję. Jest mi przykro, że my jako ciało, 
gminne ciało doradcze mamy tutaj teraz zadecydować. Ja będę głosował przeciwko. Ja 
będę głosował przeciwko. Dlaczego? Dlatego, że mi nie podoba się styl zarządzania 
władzą gminy przez Wojewodę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś z państwa radnych chciałby 
jeszcze zabrać głos w dyskusji? Jeśli nie, zamykam dyskusję.  Kto z państwa radnych jest 
za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 9 głosów  
kto jest przeciw – 2 głosów 
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kto się wstrzymał – 3 głosów. 
Dziękuję.  
 
Ad.9. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Paździoro części nieruchomości oznaczonej numerem 
ewidencyjnym 16 o pow. 0,48 ha.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Piotrowice.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
tworzenia specjalnego Funduszu na nagrody dla nauczycieli za ich osiągnięcia 
dydaktyczno wychowawcze oraz kryteriów i trybu ich przyznawania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – § 3, to wersja, która została 
przedstawiona na dzisiejszej Komisji Oświaty, będzie miał zapis taki „Traci moc § 7 
uchwały Rady Gminy Kostomłoty nr XXXIV/178/09 z 28 kwietnia 2009 r. i § 4 – uchwała 
wchodzi w życie z dniem 1 września 2016 r. po uprzednim ogłoszeniu w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Dolnośląskiego”. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji Oświaty. 
  
Janina Gawlik - Ja mam pytanie w związku z tym, że nie zdążyliśmy jej na Komisji 
Budżetowej przedyskutować, czy powinno tu być, ja tylko w kwestii formalnej – tworzenia 
specjalnego funduszu na nagrody dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno 
wychowawcze, tu w tej uchwale nie ma kryterii. Tu jest tylko w sprawie tworzenia, trybu 
przyznania. Nie ma żadnych kryteriów.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kryteria są określone w pkt 4, który 
mówi, o tym, że przyznanie nagrody jest uzależnione od osiągnięć w pracy: 
dydaktycznej,  wychowawczej, opiekuńczej. 
  
Janina Gawlik - To są kryteria? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tak. W poprzednio brzmiącej uchwale, 
w postacji § 7 uchwały dotyczącej regulaminu wynagradzania nauczycieli również takie 
kryteria zostały zdefiniowane, przy czym one zostały doprecyzowane, co się rozumie 
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przez te kryteria. Jesteśmy w fazie dyskusji, czy ktoś z radnych chce zabrać jeszcze głos? 
Nie widzę chętnych, więc zamykam dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem 
uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 13 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 1 głos. 
Dziękuję.  
 
Ad.12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia kryteriów i ustalenia liczby punktów oraz wskazania 
niezbędnych dokumentów,  które będą brane pod uwagę w drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do przedszkola przy Szkole Podstawowej w Kostomłotach oraz oddziałów 
przedszkolnych  w Szkołach Podstawowych w Mieczkowie i Karczycach dla których 
organem  prowadzącym jest   Gmina Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji Oświaty. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z państwa radnych 
jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Jednogłośnie. 
 
Ad.13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Karczyce o pow. 0,0600 ha oznaczoną numerem działki 
144. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Jednogłośnie. 
 
Ad.14. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie   
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Chmielów o pow. 0,50 ha oznaczoną numerem działki 
37/1. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Jednogłośnie. 
 
Ad.15. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
nadania nazw ulic.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
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dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Jednogłośnie. 
 
Ad.16. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie w 
sprawie zmiany uchwały nr XXVII/122/08 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 28 października 
2008 r. dotyczącej regulaminu nadawania tytułu „Honorowego Obywatela Gminy 
Kostomłoty”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Jednogłośnie. 
 
Janina Gawlik – To jest statuetka. Gdzie jest napisane, komu to jest dane? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W projekcie nie przewidujemy tego. W 
akcie tak. Proszę państwa szybko wyjaśnię. W związku  z tym, że w poprzedniej uchwale 
z 2008 r. rada gminy podjęła uchwałę i chciała nadawać ordery, niestety Wojewoda 
unieważnił te zapisy i na dzień dzisiejszy zgodnie z tą uchwałą nadawany byłby tylko 
dokument  w wersji papierowej, w formie aktu nadania, gdzie wpisujemy właśnie dane tej 
osoby, której nadajemy ten tytuł. Natomiast w związku z tym, żeby to nie był sam 
dokument, ale też jakaś pamiątka wprowadzamy statuetkę i pinsa. Być może jest taka 
możliwość, żeby dopisać komu.  
 
Janina Gawlik – Należy przykleić tam tabliczkę komu, żeby nie było to przechodnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie będzie. W księdze prowadzonej w 
UG są wskazane osoby, które zostały nagrodzone. 
 
Ad.17. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Sprawozdanie z realizacji Gminnego 
Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii w 2015 r. było szczegółowo analizowane przez Komisję Oświaty. Otwieram 
dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Zamykam dyskusję. Tylko zapoznajemy 
się ze sprawozdaniem. 
 
Ad.18. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Również sprawozdania były 
szczegółowo analizowane przez Komisję Oświaty. Otwieram dyskusję.  
 
Janina Gawlik – Korzystając z okazji, kiedy zostały przedstawione nam sprawozdania. 
Wczoraj mieliśmy na Komisji Bezpieczeństwa. Ja chciałabym prosić i zwrócić uwagę na 
potrzeby pana kierownika ZGK, jeżeli chodzi o zabezpieczenie ujęć wodnych przed 
wejściem osób nie powołanych. To jest bardzo ważna sprawa. Mamy ciężkie czasy i oni 
prawdopodobnie nie mają na to pieniędzy choćby na jakiś monitoring, czy pozostałe 
zabezpieczenie, jeśli chodzi o ujęcia wodne. To było dość szeroko dyskutowane na Komisji  
Bezpieczeństwa w powiecie i trzeba byłoby tego naszego kierownika wspomóc troszeczkę 
finansowo.  
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Marian Fita - Czy to w pozostałych gminach powiatu też wprowadzane jest? 
 
Janina Gawlik – Tak, wszędzie. Zresztą pozostałe gminy, oprócz Udanina mają monitoring 
wszędzie. U nas jest na pewno dozór osobowy, ale warto byłoby dlatego, że osobowy nie 
zawsze dopatrzy i warto też byłoby z kierownikiem porozmawiać, i zabezpieczyć.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ja myślę, że  w bieżącej współpracy 
pan wójt z kierownikiem ZGK to rozpatrzy. Natomiast rzeczywiście, wczoraj na komisji 
Bezpieczeństwa, poszerzonej o udział prokuratora, była dyskusja na ten temat i 
poszczególni kierownicy przedstawili funkcjonowanie w danych gminach SUW. Mówiąc 
krótko, w różnych miejscach jest to różnie, nataomiast jest zabezpieczone to w każdym 
wypadku, natomiast jest to kwestia jakiegoś zabezpieczenia.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie jest to proste. Monitoring, tylko jaki tam monitoring? 
My mamy monitoring na niektórych przepompowniach, jeżeli jest to ……. Tutaj chodzi o 
monitoring, żeby wszystkie rurociągi były pod nadzorem.  
 
Janina Gawlik – Stacje. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeżeli stacje to jest to koszt nieduży. Gorzej jest 
zabezpieczyć całość. Mamy zasuwy, mamy hydranty. Tutaj kwestia zabezpieczenia to nie 
jest prosta. Jeśli chodzi o stacje, to się zastanowimy. Przedyskutujemy jak to zrobić. 
  
Janina Gawlik – Tutaj trzeba jeszcze nadmienić. Wspólnie żeśmy zdecydowali, że jak 
zakładmy te kamery to nie może być tak, że ta kamera jest tak niskiej jakości, że 
wprawdzie widać człowieka, tylko nie widać kota. Żeby ona była już troszeczkę droższa, a 
żeby była rozpoznawalna ponieważ jest to nasze bezpieczeństwo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To był postulat pani prokurator, żeby 
zakupować o dobrej jakości ten sprzęt. Pani prokurator ma świadomość ograniczonych 
możliwości poszczególnych gmin, nie mniej jednak należy zmierzać do tego, żeby było 
krok po kroku coraz lepiej. 
 
Ryszard Pisarek – Ponieważ ten temat jest moim tematem i ja w tym temacie siedzę 
prawie przez całe moje życie (wodociąg, wody, ujęcia wody), tutaj nie chodzi głównie 
nam o przesył, nie chodzi nam o magistralę. Tutaj właśnie pani przwodnicząca Komisji 
Budżetowej powiedziała, chodzi o zabezpieczenie panie wójcie studni czerpalnych tzw. 
studnie wodne. One powinny być zabezpieczone. Kłódki rozetniemy, wtedy jakiś roztwór 
wlejemy. Pan wójt powiedział, że będzie rozpatrzone. Mnie tutaj inna rzecz niepokoi. Ja 
mam dobry wzrok. Ja nie widzę, bo widzę dyrektorkę GOK-u, dyrektora GOPS-u, ale nie 
widzę kierownika ZGK na sesji. Sesja to jest święta rzecz. I muszę państwu powiedzieć 
szczerze, że waham się, nie wiem, czy mam zagłosować za tym sprawozdaniem zarządu 
gospodarki komunalnej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie głosujemy. Przyjmujemy do 
wiadomości. 
 
Ryszard Pisarek – Panie wójcie to jest przykre, bo to jest traktowanie. W ogóle panie 
wójcie proszę wyciągnąć konsekwencje w stosunku do ludzi, których tutaj nie ma. Tak 
samo nie ma tutaj pana Bartoszewskiego, który też tu powinien być na sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Poszczególni kierownicy byli na 
poszczególnych komisjach. Tam było to szczegółowo analizowane. Widocznie coś wypadło 
w życiu pana dyrektora. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeżeli szanowna rada uzna, że wszystkich pracowników, to 
już mówię, że w tym czasie urząd będzie nieczynny. Bo ja mam pojedyncze osoby, które 
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załatwiają sprawy. Jeżeli rada chce w ten sposób, to ja będę zapraszał wszystkich. W tych 
godzinach nie będziemy załatwiać interesantów.  
 
Ryszard Pisarek – Przepraszam najmocniej. Ja nie mówię, że wszystkich. Na sesji 
powiatowej byłem i są kierownicy referatów. Mnie nie potrzebny jest podrzędny 
pracownik, pomagier, który pracuje. To jest święta rzecz. Sesja jest raz  w miesiącu panie 
wójcie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Tylko, że  w referacie pracuje od 4 do 5 i 10 osób. U nas 
są referaty jednoosobowe.  
 
Ad.19.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na ostatniej sesji wnioski złożyli radni: 
Iwo Iwaszków – odpowiedź otrzymał, Janina Gawlik dwie sprawy – odpowiedzi zostały 
udzielone, Marian Fita dwie sprawy - odpowiedzi zostały udzielone. 
 
Marian Fita – Jedna tak. 
 
Janina Gawlik – Mam wniosek co do tych odpowiedzi na wnioski. Panie przewodniczący, 
panie wójcie mam taką propozycję, żeby nie wysyłać nam pocztą tylko dawać z 
materiałami na sesję nastepną, ponieważ te wnioski nie dość, że idą 2-3 tygodnie. 
Zaproszenie na niedzielę palmową dostałam tydzień po niedzieli palmowej. To jest jakieś 
nieporozumienie z tą pocztą w Kostomłotach. Może ktoś ma na nią wpływ. Natomiast jak 
ja jadę na sesję, wyciągam materiały. Nie wysyłać, do koperty.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wniosek jest, żeby nie wysyłać przez 
pocztę. Raz, że przez pocztę nie jest oszczędniej, a dwa to rzeczywiście przez pocztę 
bardzo długo idą przesyłki. I tak jak mówicie, wcześniej się dowiecie z innych źródeł, a 
formalnie dostajemy później. Taka prośba, wniosek na przyszłość. 
 
Iwo Iwaszków – Chciałbym odnieść się do odpowiedzi na wnioski. Zadałem trzy pytania.  
Na dwa uzyskałem odpowiedź, która mnie satysfakcjonuje. Była to odpowiedź 
jednoznaczna. Natomiast na trzecie, a w zasadzie pierwsze, które zadałem, pytanie 
brzmiało, czy polityka tzw. „cięć budżetowych” w oświacie, czyli ciągłego ograniczania 
wydatków na szkoły w naszej gminie, jest jedynie polityką doraźną, czy też ciągłego 
ograniczania wydatków na szkoły. Dostałem odpowiedź niejednoznaczną. Natomiast dla 
mnie, również z tabelką taką, gdzie jest wykazane w kolejnych latach, jaka jest 
subwencja oświatowa na szkołę i wniosek z tego płynie jasny, i trudno dyskutować z 
faktami, że subwencja oświatowa na szkołę sukcesywnie wzrasta, natomiast subwencja z 
budżetu gminy sukcesywnie maleje. Czyli rozumiem, że na moje pytanie, czy polityka 
cięć oświatowych jest polityką doraźną, czy też ciągłego ograniczania wydatków, panie 
wójcie to rozumiem z tej tabelki, że będzie to polityka ciągłego ograniczania. Tak wynika 
z tabeli.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Myśmy przedstawili realnie to, co jest. Tutaj nie mówmy o 
cięciu, ponieważ też trudno powiedzieć. Mamy ten rok od 1 września też wpadkę 
finansową, bo kwestia tego, że nie wiemy, jaka będzie polityka. To, co żeśmy  w tej chwili 
panu radnemu przedstawili to to jest ….Tutaj nie są jakby cięcia. Nikt nic nie tnie 
szanowni państwo, ponieważ my jako gmina dopłacamy do szkoły. To jest naszym 
obowiązkiem i dopłacamy. Tylko po prostu chcemy tą dopłatę, żeby ona była i naszym 
jakby zadaniem wspólnie z radnymi, żeby ona się ta dopłata zmniejszała. Zmniejszając 
dopłatę automatycznie mamy na inwestycje. Mamy SUW w Wilkowie, mamy stację 
Paździoro, wodociąg Osieczyna, mamy boisko wielofunkcyjne, mamy drogi jedne, drugie, 
gminne, powiatowe itd. I musimy mieć środki finansowe. Jakoś się utarło, w jakiś sposób, 
że tniemy. My nic nie tniemy. Może kiedyś było za dużo dane. Trudno powiedzieć. 
Szanowni państwo w oświacie jest tak, że niektórzy przyjmują taką zasadę, że np. na 
szkołę dają tyle i tyle pieniędzy i ma się dyrektor zmieścić. I nikt nie dyskutuje. My 
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patrzymy na arkusze organizacyjne itd., ilość nauczycieli, ilość godzin i my wychodzimy  z 
założenia, ile mamy dać do szkoły. Np. teraz pan skarbnik mówił 61 czy 63 tys. mniej 
dostaliśmy subwencji niż założyliśmy w budżecie. Czyli musimy znaleźć znowu w 
budżecie, żeby te  63, czyli zabrać z inwestycji musimy dać, żeby dołożyć, żeby się 
zbilansowało. Praktycznie w szkołach to co mamy budżet, to co ja państwu czytałem ile, 
nie mamy w ogóle nic na remonty w szkołach. Czyli jakbyśmy szkół w ogóle nie 
remontowali. Natomiast musimy też w budżecie gminy, bo trzeba jakąś salę zrobić, bo co 
roku coś robimy. Znowu musimy w budżecie gminy. Proszę nie zrozumieć,  że jest wójt 
który tnie. My nic nie tniemy. A jeżeli będziemy mieli dochody większe, a jakby dochody 
się zwiększyły, bo m.in. pan radny też występował przyszłościowo, jeżeli będą to 
wiadomo, że inaczej podchodzimy do tego. Inaczej podchodzi gmina Kąty Wr., inaczej 
Środza Śl., inaczej Miękinia, gdzie ona ma własne dochody, dużo większe i wtenczas 
może sobie pozwolić, a my jesteśmy ograniczeni po prostu finansowo. To jest przykre, ale 
po prostu mamy to, co mamy.  
 
Iwo Iwaszków – W takim razie inaczej sformułuję pytanie. Odejdźmy od tych cięć 
budżetowych. Czy polityka ograniczania wydatków na oświatę jest polityką doraźną? 
Proszę jednoznacznie odpowiedzieć tak, czy nie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja powiem tak. My wszyscy postulujemy wszędzie, gdzie 
jesteśmy: w Warszawie, we Wrocławiu i wszedzie, że subwencja oświatowa powinna być 
na klasy, nie na ucznia. Bo jest klasa 30 osobowa (3 razy 8 to jest 240). Jest klasa 10 
osobowa to jest 8 tys. Średnio jedna klasa kosztuje gdzieś rzędu 180 tys. W związku  z 
tym trudno mi cokolwiek powiedzieć, czy to jest doraźne, czy nie doraźne. Trudno 
powiedzieć. Skąd my możemy wiedzieć co ustawodawca wymyśli w przyszłym roku. Jest 
wskaźnik przeliczeniowy, niby nam podwyższono, obniżono, 15 zł w plecy. Nie wiadomo, 
co będzie  w przyszłym roku. Przykład - mamy 8 tys., ja strzelam, bo 8.400 różnie jest w 
różnej szkole i np. minister edukacji uzgodni z ministrem finansów, że dostajecie po 7 
tys. Mając 600 uczniów i po tysiącu mniej tylko na ucznia to już 600 tys. już w gminie 
jest mniej subwencji. Trudno mi powiedzieć jak się ustawodawcy zachowają. Wójt nie 
może gwarantować co będzie. Wójt nawet nie wie, jaki będzie podatek w przyszłym roku 
od nieruchomości i ile dostaniemy PIT-ów. Jeżeli w budżecie zabraknie, to nam ograniczą 
PIT. Ograniczą nam dochody, to my automatycznie będziemy musieli szukać 
oszczędności. To jest bardzo trudne, żeby mieć jednoznaczną odpowiedź.  
 
Iwo Iwaszków – Ja rozumiem panie wójcie, tylko jak to się ma w świetle tego, że 
subwencja oświatowa sukcesywnie wzrasta mimo, że ta liczba uczniów sukcesywnie 
maleje. W 2013 r. było to 4.363.000 zł, rok później było już ponad 300 tys. więcej, w 
kolejnym roku 2015 było to już o ponad 170 tys. więcej. Subwencja jakby rośnie, a 
wydatki maleją. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – My to kiedyś przeanalizujemy. My mamy co roku więcej 
nauczania indywidualnego, rewitalizacji. I tutaj duże pieniądze, bo to w zależności od 
stopnia choroby, gdzie tego nie mieliśmy x lat. Są pozycje, gdzie my na dziecko 
otrzymujemy 8 tys., 15, 20 i jeszcze więcej, które wymagają specjalnej troski. Też to 
wzrosło. To jest razem w subwencji i wzrosły nam dochody, ale te dochody to są koszty 
nauczycieli, którzy uczą w domach różne rzeczy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przeszliśmy do pkt.20.  
 
Ad.20.  
Ryszard Pisarek - Mam zapytanie do pana starosty. Dziękuję, że pana zatrzymałem. 
Pierwsze pytanie do pana, a drugie panie przwodniczący będzie do pana wójta. Panie 
starosto mam do pana zapytanie odnośnie drogi 2075D, powiatowej drogi, która 
przebiega przez miejscowość Piersno. Chciałabym zapytać, jak będzie załatwiona ta 
sprawa, która została zaniedbana? Nie przez pana, tylko przez pana poprzedników. Też 
muszę tutaj wyjaśnić, że władza też popełania błędy, dlatego mówię zawsze, że 

 15



inspektorzy nadzoru, którzy nadzorują panie starosto tą drogę obecną, co robi powiat i 
nie będzie takich uwag. Zwracam się do pana, ta droga naprawiona, ten chodnik, który 
pan naprawił znów wymaga naprawy.  
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – Panie radny ja się cieszę, że tak 
pan monituje i często mnie ponagla. Jest to priorytet. Rozważaliśmy różne rozwiązania 
tam: sfrezowanie tego, ściągniecie maszyn (kosztowne) i położenie nowej nakładki. 
Powiatu w tej chwili nie stać na to, bo są inne wydatki i inwestycje. Byłem 3 tyg. temu 
m.in. w tym temacie, też razem z panią skarbnik w powiecie świdnickim i dowiedzieliśmy 
się, że mają taką frezarkę, bardzo wąską, która frezuje rowek, który odprowadzi wodę. W 
tamten piątek oglądąłem, przyjechał z-ca dyrektora drogówki ze Świdnicy, obejrzał to i 
prosił nas tylko, żeby nanieść punkty, przeniwelować to i oni tą frezarką nam wyfrezują 
to. Zrobią nam to. To jest odcinek 156 m, który trzeba przefrezować, mamy to 
przemierzone. Myślę, że w przyszłym tygodniu na początku zrobimy tą niwelację 
geodezyjną, przyjadą, przefrezują i mam nadzieję, że to odprowadzi wodę. Jeśli nie, 
będziemy szukali innego rozwiazania. Temat jest na świeczniku cały czas. Dziękuję, że 
pan tak monituje, bo temat ważny.  
 
Ryszard Pisarek – Dziękuję panie starosto i trzymam pana za słowo. Mam pytanie takie 
bardzo ważne do pana wójta, ponieważ też dotyczy drogi gminnej. Nawet dostałem 
pismo. Dziękuję panu wójtowi, pan wójt się podpisał odnośnie naprawy odcinka drogi 
stanowiącej własność gminy Kostomłoty na wysokości pana Medyńskiego i pani Kułacz 
przez załatanie istniejącej wyrwy. Tylko mam do pana serdeczną prośbę. Tu nie chodzi o 
wyrwę, tam trzeba to przebudować ten kawałek tego nabrzeża, żeby tą wodę 
odprowadzić niedaleko za łaczką do rowu, bo cały czas będzie wypłukiwanie tego terenu, 
i będzie łamanie tej drogi gminnej, i bym prosił serdecznie, ponieważ sprawę prowadzi 
pan Krzysztof Kocielski. Myślę, że tą sprawą się zajmie, bo pan wójt ma inne sprawy, ale 
ma pan ludzi, żeby się tą sprawą zainteresować. To jest ten temat. Pismo dosłałem 17 
lutego i jeszcze zima była. Teraz już nie ma i myślę, że na początku maja, żeby ruszyć z 
tą naprawą. Drugi temat, gdzie mnie to już zaczyna, ponieważ dwa lata się już tu 
obracam z sołtysami, obracam się z państwem, z władzą tej gminy. Jest pana sekretarz, 
który też powinien wspomagać pana wójta, jest pan skarbnik, są radni powiatowi, pan 
starosta jeszcze jest, bo proszę państwa chodzi nam o dobro tejże gminy, bo widzicie 
państwo jakie tutaj mamy problemy panie przewodniczący …. Ja się panu wójtowi nie 
dziwię. Ja czytam tzw. czasopismo. Reklama piękna Kostomłot. Bardzo się ucieszyłem 
niezmiernie, że nasza reklama jest na terenach Polski. Byłem w Ustce i muszę państwu 
powiedzieć szczerze, że piszą o Kostomłotach. Jest to piękna rzecz, tylko jest to pisane. 
Moje zapytanie do pana. Kto jest odpowiedzialny tutaj w gmine za promocję tejże gminy? 
Podejrzewam, że jest jakiś pracownik, który ma jakąś gażę. Nie pan wójt, bo pan wójt, ja 
się dziwię, że pan jeszcze nie osiwiał całkowicie. Panie wójcie to może jest śmieszne, ale 
muszę panu powiedzieć jedną rzecz. Jest to smutne i my tutaj wszyscy z sekretarzem na 
czele, ze skarbnikiem, radni, my powinniśmy pomóc. Nie będzie takiego zapytania kolegi 
z komisji oświaty, że my oszczędzamy, bo my mamy takie środki i takimi środkami 
dysponujemy, dzielimy, bo boimy się panie wójcie. Ja na pana miejscu. To jest nie sztuka 
radni, że zagłosujmy i nie róbmy cięć. Kończąc, bo będzie nam groził komisaryczny 
zarząd, kiedy my to przekroczymy te nasze bariery finansowe, wskaźniki. Każdy radny 
powinien sobie w głowie to zakodować.  
 
Janina Gawlik – Przede wszystkim chciałabym podziękować panie wójcie za wycięcie tych 
krzaków wzdłuż muru koło naszego pięknego parku, parku zabytkowego. Mam prośbę. W 
związku  z tym, że powiat przystępuje już do ściągania poboczy, ścinki poboczy. Jak by 
pan wójt wyraził zgodę w porozumieniu  z panem wicestarostą na ściecie tej ziemi. Tam 
jest piękna droga z kostki, ona mogłaby być szersza o 2-2,5 m. Tam jeden trochę zaorał, 
wjechał w tą drogę, ale jakby zebrać tą ziemię, jakby była możliwość to bardzo bym 
prosiła. Mielibyśmy piękną aleję wzdłuż parku. Druga sprawa. Zwracałam się z prośbą o 
rozpatrzenie zasypania tego zbiornika w Samsonowicach. Tu mamy pana sołtysa. 
Chcielibyśmy skorzystać z mieszkańcami ze ścinki poboczy, z uzyskaniem tej ziemi z 
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poboczy, żeby to od razu zasypać i żeby był ten teren. Bardzo bym prosiła, żeby pan wójt 
przyspieszył tą decyzję i żeby można było to tam zrobić korzystając właśnie z tej ziemi. 
Trzecia sprawa. Chodzi mi o drogę przy Zielonej Dolinie tzw. nowych budynkach ANR-
owskich, o drogę do budynków nowopowstałych. Tam się mieszkańcy dopytują, czy 
będzie przejmowane od ANR na drogę ten teren? Czy już jest przejęty z drugiej strony i 
wykonanie kanalizacji? Jest tam potrzeba, ponieważ jeżeli się wprowadzą, a ponoć nie 
można podpiąć tej kanalizacji do tego ANR-owskiego budynku, nie wiem. Na jakim etapie 
jest to realizowane, czy w ogóle będzie? Droga i kanalizacja. Bardzo bym prosiła o 
odpowiedź.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni radni, jeżeli chodzi o warunki przyłączenia to 
mieszkańcy powinni wystąpić do gminy. Wystąpią o warunki to dopiero na mapach 
wskazujemy, gdzie można. Jest taka sytuacja, że nie raz trzeba prowadzić rurociąg nawet 
i 100 m. Natomiast my środków finansowych na ten cel nie mamy w budżecie gminy. 
Ewentualnie, jeżeli to jest kładzione w naszych drogach, czyli  w drogach gminnych, ma 
służyć wielu mieszkańcom to płacimy tylko za materiał, który zostaje wbudowany. Taka 
zasada była przyjęta i trzymam się tej  zasady. Jeśli chodzi o zbiornik to myślę i pan 
sołtys, będziemy musieli, ja muszę wziąć melioranta, najpierw to trzeba zabezpieczyć. 
Miałem po deszczach pojechać, jakoś czasu nie miałem i zobaczyć, czy tam czasem wody 
nie ma. Jak jest woda to absolutnie. Ja chciałem państwu powiedzieć taką sytuację, że 
wiele zbiorników, które zostało zasypanych spowodowało to, że ludzie mają w piwnicach 
wodę. Teraz są te okresy suche, bo wody gruntowej nie ma, ale jak przyjdą większe 
opady i woda gruntowa się podniesie bardzo wysoko to wtenczas w piwnicach będzie 
problem. Wszystkie te zbiorniki przeciwpożarowe, które powstały w miejscowościach one 
przed wojną były jako zbiorniki retencyjne, które odbierały  z budynków wodę. Dlatego ja 
bardzo ostrożnie podchodzę do tego, chociaż niektórzy mają do mnie pretensje, że nie 
pozwalam zasypać, bo to są gminne, ale po prostu bardzo ostrożnie chcę do tego 
podchodzić, bo nieraz tak może być, że z tego tytułu pół wioski będzie pływać. Ja też nie 
mam tej pewności, nikt nie ma tej pewności jak będzie, dlatego jest taka delikatna 
materia. A tutaj z tą ziemia to zobaczymy. My tutaj z panem starostą. Chciałem państwu 
powiedzieć, że bardzo dobra jest współpraca z panem wicestraostą. Jechałem na konwent 
wójtów do Warszawy i rozmawiałem przez telefon z obecnym tutaj wicestarostą,  a drugi 
wójt pyta się z innego powiatu, z kim ja rozmawiam. Ja mówię, że ze starostą. Mówi, czy 
to prawda? Ja mówię, prawda, że my na telefon załatwiamy sprawy szybko, 
błyskawicznie. Za to jestem bardzo wdzięczny.  
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – I z wzajemnością. 
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Do pana wójta. Przy okazji ścinki poboczy drogę 
gminną przez osiedle, bo tam jest totalnie zarośnięte. Tam jeździ teraz duży sprzęt, 
wprawdzie już teraz troszkę mniej, bo przesunęli się w drugą stronę, ale jest mocno 
niebezpiecznie. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja objechałem wszystkie drogi gminne. W polach to nie 
objeżdżałem, ale te które są. Myśmy troszeczkę przegapili w pewnym momencie pewne 
rzeczy, bo patrzę, że w danych miejscowościach jest droga główna, czyli jest asfaltowa, a 
wiele miejscowości ma tzw. odnogi, przy których mieszkają mieszkańcy i tam jest 
dosłownie bagno. Ostatnio mówiłem, żeby w Wilkowie równiarka przejechała to, co jest 
możliwe. Mamy taką sytuację z panią radną w Ramułtowicach, oglądaliśmy. Mamy taką 
sytuację w Zabłociu (jeden odcinek drogi). Drugi z panem radnym ustaliliśmy, że tam 
pójdzie kamień. Dostarczymy, żeby to same społeczeństwo zrobiło itd. Tutaj mamy tych 
wiele dróg i to przyszłościowo. Zobaczymy jak na przyszły rok. Musimy też patrzeć się na 
to, nie tylko główne, łączące miejscowości drogi. Tam jeśli chodzi o te krzaki, to ja 
myślałem, bo tam jeździłem i jeżdżę często. Myślałem, że jeszcze rok wytrzymają, ale jak 
nie wytrzymają. Patrzyłem na odległość od drogi i wyliczyłem, że w tym roku na wiosnę 
to wytniemy. Zobaczymy, jak co, to na jesień będziemy rozmawiali.  
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Jan Szwedo - Padło hasło na temat urobku ze ścinki poboczy. Jak kiedyś rozmawiałem z 
panem wójtem, a teraz pan wicestarosta jest tutaj, bo to powiat wykonuje. Chciałbym 
powiedzieć, że przy cmentarzu w Świdnicy Polskiej była kiedyś jama, wyrobisko, które 
zostało kiedyś zawiezione gruzem po części i ten gruz tak, momentami sterczą kawałki 
drutu, gdzieś tam kawałki betonu,  a to jest wspaniały plac np. podczas świąt wszystkich 
świętych, gdzie możnaby było zaparkować, gdyby taki urobek został tam wywieziony. 
Gdyby  w pobliżu były takie prace wykonywane, później rozprowadzony, uważam że to by 
była podwójna korzyść, raz że koszty by były mniejsze, a później byłby plac, bo tam  
naprawdę nie ma gdzie zaparkować, szczególnie w czasie świąt. A druga sprawa jeszcze 
panie starosto między Rakoszycami a Budziszowem zarastają rowy i są też zaorane. I 
droga, niedługo będzie kapitalny remont czekał, jeśli nie zareaguje się w temacie 
odtworzenia rowów a myślę, że ……., które są takimi małymi rzekami niebawem będą 
wymagały pozwolenia na wycinkę, a rosną w korycie rowów i stwarzają wielkie 
niebezpieczeństwo, praktycznie kończą się na granicy asfaltu, przy wyjeździe z lasu nie 
ma czasu na reakcję. Wydaje mi się, ja nie lubię marudzić, ale wydaje mi się, że jak się 
odzywam, to w tematach ważnych.  
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – Tak jak pan wójt wspomniał, 
współpraca powiatu z gminą układa się bardzo dobrze. Nie widzę problemu, jeśli jest np. 
wycięcie krzaków gdzieś na gminnej drodze, damy maszyny i my pomożemy. Naprawdę 
w ramach współpracy, partnerstwa pomożemy jak najbardziej. Co do ziemi faktycznie 
jest okazja zasypać dużo takich nieużytków, bo tego będzie sporo. Myślę, że do 2 tygodni 
pojawimy się tutaj gdzieś, z tym że tu musi być pisemna zgoda właściciela (jeśli to jest 
gmina to też), bo firma się tym pod podpiera. Jak najbardziej. Co się tyczy tutaj drogi na 
Budziszów. Panie radny my to będziemy robić, ale proszę zobaczyć, ile my mamy nacięte 
przez firmę zewnętrzną (skoczków, mówię alpinistów) drzewa, które jest niesprzątnięte. 
Mam ograniczoną ilość ludzi (urlopy, chorobowe), a jest cały powiat. Zostało nam między 
Kostomłotami a Piotrowicami. Jeżeli sprzątniemy to, weźmiemy się tam za sprzątanie, ale 
nie za wycinkę. To nie jest nasze drzewo, z nadleśnictwa, ale uzgodniliśmy tak, że jeżeli 
oni tego nie sprzątną, my to sprzątniemy. Wycinaka tam będzie, ale nie wcześniej niż 
koniec września.  
 
Jan Szwedo – Jeszcze mam jeden temat odnośnie rowów. Tam w stronę Rakoszyc na 
odcinku do lasu rolnicy potraktowali te rowy jako …, zaorali je.   
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – Byłem na tej drodze, na tej 
kostce pani radna. Piękna aleja w Piotrowicach z kostki; fakt faktem – zaśmiecona. Ale 
tak samo worane 2 m. Tak jak pan wójt powiedział. Poszedłem całą tą drogą od początku 
do końca. Ja na każdej sesji mówię, proszę sołtysów, na zebraniach wiejskich – 
zwracajcie uwagę ludziom! Nie orzcie dróg, bo robimy sobie sami szkodę. Orzą, ale o ten 
1 m pola się nie wzbogacisz. Zaorują drogi i jest to problem. Jeśli to do ludzi nie dotrze, 
w  przyszłości będziemy karać. Będziemy słać pisma i będziemy karać.  
 
Jan Szwedo – Ja bym ze swojej strony prosił o interwencję.  
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – Dobrze, ale panie radny 
umówmy się, że ja pojadę na miejsce, pan mi wskarze, w którym miejscu, zapiszę sobie 
działkę, ustalimy właściciela.  
 
Grzegorz Żerelik – Czy są szukane oszczędności w innych jednostkach niż w oświacie?  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie ma takich uchwał, jak wcześniej rozmawialiśmy na 
komisjach, kto ile ma godzin pracować, bo w sumie 40 godzin pracują i nie ma jakby 
dyskusji. Natomiast tutaj pewne rzeczy ustalamy. Tutaj nie ma, że my wyszukamy 
oszczędności, tylko my chcemy mniej dotować. … potrzebujemy więcej środków na 
finanse. Każda jednostka ma swój budżet. I teraz my będziemy ustalać, że pewne rzeczy 
będą obowiązywać od września, ponieważ subwencja oświatowa to jest roczna. Od 
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następnego roku będzie inna subwencja i w zasadzie to, co my chcemy wprowadzić, to 
jest od 1 września, czyli jest 4 m-ce. I będzie ustalony budżet. Każda szkoła dostanie 
budżet, każda jednostka będzie miała budżet, natomiast pewne jednostki rządzą się 
swoimi prawami i np. ZUM musi mieć tylke i tyle kontraktów itd., żeby utrzymać. Jak pan 
wie nie dofinansowujemy ZGK, mają się zbilansować itd. Dotacje wszędzie są mniejsze i 
w sumie są to ograniczenia. Ale nie możemy ograniczyć w ten sposób, że pracownik 
zarabia 1600 zł miesięcznie i ograniczyć do 1000. To by było absurdem, bo nikt za takie 
pieniądze by nie pracował.  
 
Iwo Iwaszków – Szanowni państwo, ja wiem, że każdy z was jest już myślami w domu i 
chciałby jak najszybciej wyjść, niemniej jednak chciałbym poruszyć jeszcze jedną kwestię 
nawiązując do słów mojego przedmówcy pana Pisarka. Ja myślę, że tych siwych włosów 
przybędzie panu wójtowi po moim wystąpieniu ponieważ chciałbym poruszyć oczywiście 
problem oświaty, do którego zobligowany zostałem przez mieszkańców, rodziców naszych 
uczniów, nauczycieli. Mam kilka pytań do pana wójta. Pozwoli pan, że przeczytam, będzie 
łatwiej i szybciej. Panie wójcie, w dyskusjach na temat zmian organizacyjnych w 
placówkach oświatowych, działających na terenie naszej gminy, wielokrotnie pan 
podkreślał – z czym się absolutnie zgadzam – iż  w podejmowaniu decyzji dotyczących 
szkół, kieruje się pan przede wszystkim dobrem naszych dzieci, że jest ono priorytetem i 
że nie podjąłby pan żadnych działań, które by owo uczniowskie dobro naruszyły. Proszę 
mi zatem wyjaśnić – w świetle powyższych deklaracji – dlaczego w projekcie 
organizacyjnym Gimnazjum w Kostomłotach w przyszłym roku szkolnym zaplanowano 
utworzenie jedynie dwóch, bardzo liczebnych klas trzecich (będzie to po około 27 uczniów 
w każdej klasie) skoro można było utworzyć z tej liczby trzy klasy – każda z optymalną 
dla efektywności procesu edukacyjnego liczbą około 18 uczniów w klasie. Proszę 
powiedzieć, czy w podejmowaniu tej decyzji faktycznie kierował się pan dobrem uczniów i 
wówczas wskazać mi przesłanki, czy może jednak kierował się pan wyłącznie interesem 
ekonomicznym gminy, mając na uwadze przede wszystkim potencjalne oszczędności? 
…bo jeśli kierował się pan dobrem naszych dzieci, to proszę mi wyjaśnić, w którym 
miejscu, w jaki sposób i gdzie je pan tu dostrzega. Chciałbym dodać  w tym miejscu, że 
truizmem byłoby chyba tłumaczenie, że tak wielka liczba uczniów w klasie ma 
niekorzystny wpływ nie tylko na efektywność nauczania – czego dowodem są chociażby 
wyniki końcowych sprawdzianów w kalsach szóstych w naszych podstawówkach, gdzie są 
one wyższe w SP Mieczków i SP Karczyce,  których to szkołach, jak wiemy są oddziały 
kilkunastoosobowe, w porównaniu do o wiele liczebniejszych klas w SP Kostomłoty. Tak 
wielka liczba uczniów w klasie ma zatem niekorzystny wpływ nie tylko na efektywność 
nauczania, lecz także na sam proces wychowawczy, będący również obligatoryjnym 
zadaniem nauczyciela-wychowawcy. Mówiąc wprost. W tak licznych klasach nie tylko dużo 
trudniej jest zachować niezbędną dla prawidłowego przebiegu lekcji dyscyplinę – z czym 
akurat dobry nauczyciel sobie poradzi – ale w ogóle nie może być mowy o optymalnej i 
efektywnej indywidualizacji ucznia w procesie edukacji – ponieważ po prostu fizycznie 
będzie to niemożliwe! Samo sprawdzenie zadań domowych w takiej licznej klasie zabierze 
nauczycielowi wiecej czasu, a co za tym idzie będzie go mniej na pozostałą część lekcji, 
która trwa przeciez jedynie 45 minut; a mówimy tutaj o młodzieży w wieku adolescencji, 
czyli najtrudniejszego w życiu młodego człowieka wieku dorastania: okresie buntu, 
nonkonformizmu, krytykanctwa, emocjonalnej hustawki, bezkompromisowości i szukania 
sposobu na samego siebie. W kilkunastoosobowej klasie nauczyciel jest w stanie nie tylko 
łatwiej zapanować nad zachowaniem ucznia, ale przede wszystkim skuteczniej dotrzeć do 
niego i pomóc mu w przezwyciężeniu trudności edukacyjnych. W klasie niemalże 
trzydziestoosobowej indywidualizacja procesie nauczania i wychowania, która jest 
przecież kluczowa dla działań edukacyjnych podejmowanych w szkole, staje się siłą, 
rzeczy, w najlepszym wypadku, mniej efektywna, co ma oczywiście negatywne 
pzrełozenie na wyniki w nauczaniu i zachowanie ucznia w szkole, w najgorszym zaś, 
całkowicie zanika, narażając tym samym młodzież na zagrożenie stagnacją rozwoju. 
Chciałbym się w tym miejscu odnieść do argumentu, który pan wielokrotnie podnosił w 
dyskusjach na temat liczebności klas. Mianowicie słyszałem  z pana ust, że sam pan 
chodził do bardzo licznej klasy i jakoś było dobrze. Panie wójcie – ludzie i czasy się 
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zmieniły! Sama metodyka nauczania także uległa ewolucji! Argumentowanie, że kiedyś 
tak, czy inaczej, było  … i było dobrze, nie bierze pod uwagę szeregu zmiennych w czasie 
czynników. To taka sama argumentacja, jak np. ta, że bez komputera i nowoczesnego 
sprzętu w szkole, także da się dobrze wyedukować i wychowac młodego człowieka, 
poprzestając jedynie na liczydle, piórze, atramencie, zeszycie i książkach, tak jak to 
dawniej bywało. Czy należałoby zatem – co jest oczywiście absurdem i pytaniem 
retorycznym – zrezygnować z zakupu komputerów i nowoczesnego sprzętu do szkół, 
skoro bez nich też da się skutecznie poprowadzić proces edukacyjny młodzieży? Panie 
wójcie – liczebność uczniów w klasie ma bezpośrednie przełożenie na efektywność 
procesu edukacyjnego i wychowawczego … i powie to każdy nauczyciel, każdy pedagog i 
każdy dyrektor szkoły! Moje kolejne pytania zatem brzmią: czy konsultował pan 
merytorycznie swoją decyzję dotyczącą utworzenia w Gimnazjum w Kostomłotach, w 
przyszłym roku szkolnym, dwóch klas trzecich, z obecnie istniejących trzech klas drugich, 
z dyrektorem gimnazjum i jakie było zdanie jego na ten temat? Czy konsultował się pan 
merytorycznie w tej sprawie z jakimkolwiek nauczycielem, czy może jest to wyłącznie 
pana pomysł, a jeśli tak, to proszę mi wyjaśnić, gdzie w tym wszystkim jest owo dobro 
uczniów? … bo wydaje mi się, że przy podejmowaniu tej akurat decyzji zeszło ono na 
plan dalszy, natomiast na pierwszy wysunął się interes ekonomiczny gminy. Bardzo 
proszę wyjaśnić mi tą kwestię.   
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja radnemu wyjaśnię na piśmie, tylko pierwsza rzecz. 27 
uczniów, czy jest dobrze? Jak tutaj pan radny zauważył chodziłem do 44 osobowej klasy i 
jakoś wyszedłem też na człowieka. Czy dobre są klasy 27, 20 czy 10, czy 5? Tylko, że 
nikt nie bierze pod uwagę, że dostajemy subwencję na ucznia; nie dostajemy na klasę. Ja 
bym prosił skierować ten apel do minister edukacji, żeby dawała na klasy pieniądze, a nie 
żeby dawała na ucznia, bo klasy możemy podzielić. Nie w tym rzecz. Indywidualizacja 
uczniów. Szanowni państwo klasa 27. Dyrektorzy byli ze mną we Francji i średnia klasa w 
gimnazjum jest 37-38. Taka jest we Francji. Czy uważamy, że uczniowie francuscy są… 
 
Iwo Iwaszków – Dwóch nauczycieli na lekcji w klasie. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie dwóch. Byliśmy i spotkanie było. Sala komputerowa 
37 osób. Sam pan widział jak tam jest. Nie mówmy, że 27 osób klasa to jest duża, bo 
absolutnie nie jest duża. Takie są standardy wszędzie i są klasy. Po pierwsze jest zgodnie 
z przepisami. Pierwsze trzy klasy, czyli od I do III nie może przekraczać 25 osób. I to jest 
zgodnie  z ustawą.  Pozostałe klasy – ustala organ. Organ założycielski ustala jakie mają 
być wielkości klas. Są różne klasy, są nawet do 35, 38. Proszę sobie na strony wejść, 
zarządzenia jakie wydają burmistrzowie, wójtowie w innych gminach. Proszę 
przeanalizować. Tutaj nie jest jakiś mój wymysł, czy coś w tym rodzaju, że ja nie dbam o 
dobro dzieci. Czy uczeń jak chce się nauczyć, czy w klasie jest 27 osobowej, czy 20 to też 
potrafi się nauczyć.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Rozumiem panie wójcie, że ciąg dalszy 
na piśmie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja na piśmie dokładnie odpowiem. 
 
Janina Gawlik – Do tego pisma, jeżeli będzie odpowiedź, bo to co rodzice piszą jest 
ważne, to co nauczyciele mówią jest ważne. Oświata jest ważna, ale żeby być 
konsekwentnym i spojrzeć na to obiektywnie, ja raczej będę patrzeć po stronie 
ekonomicznej, to warto by było również pokazać, bo rodzice mają pewne wymagania. To 
dobrze. Natomiast od rodziców też gmina czegoś wymaga, a my jako gmina, czyli nie 
puszczenie 20 dzieci do I klasy to są skutki finansowe. Rodzice też powinni o tym 
wiedzieć, ile gmina na tym mniej dostanie subwencji, a co można byłoby zrobić, 
gdybyśmy tą subwencję otrzymali. Także takie wyliczenia wartoby było radnym 
przedstawić. To nie jest tak, że nam ktoś za darmo pieniadze da. Kupił by wieś, tylko 
pieniądz gdzieś. Pewnie, że chciałoby się lepszych komputerów, tylko trzeba robić 
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wszystko, żeby te dochody były jak największe dla gminy, żeby było czym dzielić, a nie 
rządać i obniżać dochody gminy, bo to jest też bardzo ważne. Mnie też wkurza, jak nie 
ma dzieci do szkół średnich, że nie idą do Środy Śląskiej, tylko do Wrocławia. Też wkurza, 
jeżeli nasze dzieci idą  do innej gminy do szkoły. Tam idą pieniadze. Dlatego powinniśmy 
wyważyć, co robią rodzice, co robią nauczyciele, co robi gmina i wtedy na komisji tej, 
która będziemy planować, będziemy rozmawiać. Musimy wszystkie niestety ogniwa 
połączyć ze sobą i wybrać to, co jest najlepsze.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja chciałem jeszcze dodać. Tutaj dyskutujemy tylko o 
oświacie i w sumie do tych np. 16 dzieci, że ma być połączone w jedną klasę. To jest 
gdzieś rzędu 100 tys. oszczędności. I teraz ja bym prosił też tych rodziców. Pojedziemy 
np. na wioskę do Wilkowa, czy Lisowic, gdzie piją ta złą wodę, czy chcą ten wodociąg, czy 
mamy dalej ładowac środki finansowe wyłącznie w szkoły. W tej chwili jakby istniały tylko 
szkoły, więcej nic. My zapewniamy, ja powiedziałem jasno, zapewniamy wszystko 
uczniom to, co się należy. Ale musimy działać w tym kierunku, ja jako wójt i jako rada, że 
mamy jeszcze inne zadania. Zadań, inwestycji mamy bardzo dużo. Czy mamy się skupic 
tylko i wyłącznie na szkole i resztę sobie odpuścić, nic nie robić, to jest pytanie? Ja wiem, 
że rodzice. Lepsze są klasy, tak jak kiedyś rozmawiałem z rodzicami do 10 osób. 
Stwórzmy do 10, tylko skąd? Jakby było 10, to zeszlibyśmy na 5. Najlepiej jakby było 
indywidualne nauczanie. Szanowni państwo mamy finanse, jakie mamy. To nie jest to, że 
ja sobie wymyślam, że ja te pieniądze gdzieś chowam. Te pieniadze są publiczne, są 
jawne. Wszyscy wiedzą na co wydajemy. Tutaj pan radny mówi chodników nie ma. Trzeba 
też myśleć coś o chodnikach. Czy tylko mamy w jednym kierunku iść? Trzeba się 
zastanowić. Ja rozumiem to jest ból, bo ktoś straci pracę, ale mówię, ja już powtarzałem 
na komisji, ja nie jestem od tego. Ja mam dbać o finanse gminy. 7.100 mieszkańców 
mieszka w gminie. Ja chcę, żeby w jakiś sposób satysfakcję większość miała, że coś dla 
nich robimy. Czy mieliśmy np. wodę do Kostomłoty nie robić, czy ten nikiel dalej pić, że  
….. co dwa lata się rozsypują. Musimy robić inwestycje, nie mamy wyjścia.  
 
Iwo Iwaszków – Czy mogę? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zapytanie zostało sformułowane. Pan 
wójt odpowiedział. 
 
Janina Gawlik – Jest jedna prawda panie przewodniczący, te dzieci będą dawać nam 
emerytury i żeby się tylko na nas nie zemściły.  
 
Jan Szwedo - Bardzo rozumiem obawy, które pan tutaj przedstawił. 
 
Iwo Iwaszków – To są obawy rodziców, nie moje. 
 
Jan Szwedo - Ale myślę, że je pan powiela. 
 
Iwo Iwaszków – Oczywiście.  
 
Jan Szwedo - Powiem państwu, że moje dzieci chodzą do szkoły w Rakoszycach. Zaczeły 
chodzić do klasy 15 osobowej i z każdym rokiem przybywało dzieci. Dzieci zaczęły się 
skarżyć, że hałas w klasie i w pewnym momencie ja poszedłem do burmistrza 
Krasuckiego w obecności dyrektora oświaty i pytałem się, dokąd będzie rosła ta liczba 
uczniów. Powiedział tak, do 30. Jak będzie 31 podzielę, inaczej nie ma mowy. Jak pan 
chce proszę dzieci przenieść do szkoły prywatnej, gdzie jest mniej uczniów. Po prostu 
niestety troszeczkę inne podejście do dzieci i trzeba było dzieci nastawiać, żeby dzieci np. 
w moim przypadku, przepraszam że się tutaj otworzę, żeby dzieci się izolowały od dzieci. 
Niestety, bo zrobiła się duża grupa dzieci, którym w ogóle nie zależało na nauce, robiły 
tylko zamieszanie i dzieci, które próbowały się czegoś nauczyć. Niestety dzisiaj jest 29 
uczniów i są w ostatniej klasie szkoły gimnazjalnej. Gdzie pójdą nie wiem, ale na pweno 
nie jest to dobre.   
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Ryszard Pisarek - Zapytanie do pana wójta. Ja tutaj chciałem jeszcze raz, bo nie 
uzyskałem odpowiedzi od pana wójta. Co robi gmina, żeby pozyskiwać środki? Ja tutaj 
muszę głośno radnym powiedzieć. Jeżeli gmina nie będzie miała środków to będzie tak 
jak jest. Tylko pytam się. Był jeden wójt, był Buba wójt, był Michalewski wójt teraz 
rządacie tu od pana wójta, który tu jest 2 lata. Niektórzy byli po 6 lat. To są stałe, zaległe 
rzeczy. Co zrobiono tutaj w gminie Kostomłoty, żeby ta gmina była bogatsza? Ja tutaj 
mam dyrektora GOK. Podziwiam panią, że pani ma cierpliwość. Nauka, kultura to jest 
siła. Ta kobieta biedna, ta dyrektor, jak ja czytam ten budżet gminy. Ja dzisiaj 
wizytowałem GOK, wizytowałem bibliotekę i muszę państwu powiedzieć, że jest mi 
wstydem, że jestem w gminie Kostomłoty, i że tą gałąź, już nie będę mówił o GOPS-ie. 
Potrzeby są wielkie, tylko temu panu wójtowi należy podać rękę, a nie tylko go 
krytykować. Ten wójt rządzi dopiero 2 lata. Niektórzy rządzili 6 lat i nic nie zrobili. Tylko 
prośba panie wójcie taka, zróbmy wszystko, żeby te nasze tereny aktywności 
gospodarczej zabudować. I będą pieniądze.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Myślę, że każdy z nas ma takie zadanie. 
Myślę, że każdy z nas jest odpowiedzialny za to, żeby w naszej gminie żyło się lepiej. 
Chociażby przez zwiększenie dzietności. Będzie więcej dzieci, i żeby te dzieci trafiały do 
nas do szkół. Żeby ściagać inwestorów, czy inwestować w swoich lokalnych 
przedsiębiorców. Dużo i długo do zrobienia.  
 
Janina Gawlik - Ja mam wniosek na zakończenie. Może ktoś wymyśli jakiś fajny program, 
żeby posprzątać w naszej gminie wszystkie wysypiska. To jest tragedia.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To się wiąże z tym, że posprzątamy, a 
za chwilę worki się pojawią.    
 
Ad.21. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przypominam o oświadczeniach 
majątkowych. Dnia 3 maja uroczystości gminne w Kostomłotach (o 12.00 msza, 
następnie złożenie wieńców na Grobie Nieznanego Żołnierza, część artystyczna w GOK – 
wystepują dzieci z SP Karczyce).  
 
Ad.22. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam sesję nr XXII/16.  
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.40. 
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Załącznik nr 1 
S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na                                        
XX sesji w dniu 03.03.2016 r. oraz XXI sesji w dniu 16.03.2016 r. 

 
1. Uchwała Nr XX/107/16 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 

2016 r. 
    Dochody Gminy: 25.546.400,00 zł. 
    Wydatki Gminy: 27.297.774,00 zł. 
 
2. Uchwała Nr XXI/108/16 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 

2016 r. 
    Dochody Gminy: 25.683.710,00 zł. 
    Wydatki Gminy: 27.435.084,00 zł. 
 
3. Uchwała Nr XXI/109/16 w sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-

Katolickiej p.w. św. Anny w Ramułtowicach. 
Uchwała pozwoli na zawarcie umowy dotacji i przekazanie środków na wykonanie 
prac remontowych. 

 
4. Uchwała Nr XXI/110/16 w sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-

Katolickiej p.w. św. Katarzyny w Piotrowicach. 
Uchwała pozwoli na zawarcie umowy dotacji i przekazanie środków na wykonanie 
prac remontowych. 

 
5. Uchwała Nr XXI/111/16 w sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-

Katolickiej p.w. św. Apostołów Szymona i Judy Tadeusza w Gościsławiu (dot. 
Mieczkowa). 
Uchwała pozwoli na zawarcie umowy dotacji i przekazanie środków na wykonanie 
prac remontowych. 

 
6. Uchwała Nr XXI/112/16 w sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-

Katolickiej p.w. św. Apostołów Szymona i Judy Tadeusza w Gościsławiu (dot. 
Bogdanowa). 
Uchwała pozwoli na zawarcie umowy dotacji i przekazanie środków na wykonanie 
prac remontowych. 

 
7. Uchwała Nr XXI/113/16 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Średzkiemu na dofinansowanie przygotowania i sporządzenia Planu 
Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu 
Średzkiego (Planu Transportowego). 
Pomoc finansowa udzielona na podstawie niniejszej uchwały będzie przeznaczona na 
przygotowanie i sporządzenie Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego 
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Transportu Zbiorowego dla Powiatu Średzkiego ( Planu Transportowego).  
 
8. Uchwała Nr XXI/114/16 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1606D na odcinku od granicy z powiatem Wrocławskim do 
skrzyżowania z drogą nr 2020D”. 
 
Pomoc finansowa udzielona na podstawie niniejszej uchwały będzie przeznaczona 
jako wkład własny Gminy na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 
1606D na odcinku od granicy z Powiatem Wrocławskim do skrzyżowania z drogą nr 
2020D”.  

 
9. Uchwała Nr XXI/115/16 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego  gminy Kostomłoty dla obszaru 
położonego w obrębie Osiek. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 

 
10. Uchwała Nr XXI/116/16 w sprawie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag 

wniesionych do wyłożonego do publicznego wglądu projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla terenów 
położonych w obrębach Bogdanów, Godków, Kostomłoty, Paździorno, 
Piotrowice, przewidzianych pod lokalizację farmy wiatrowej wraz z 
niezbędną infrastrukturą. 

     Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu    
     Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 
11. Uchwała Nr XXI/117/16 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kostomłoty dla terenów położonych w obrębach 
Bogdanów, Godków, Kostomłoty, Paździorno, Piotrowice, przewidzianych 
pod lokalizację farmy wiatrowej wraz z niezbędną infrastrukturą. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 

 
12. Uchwała Nr XXI/118/16 w sprawie przyjęcia „ Strategii Rozwoju Gminy 

Kostomłoty  na lata 2016 – 2022 ". 
     Uchwała będzie realizowana w latach 2016-2022. 
 
13. Uchwała Nr XXI/119/16 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2016. 

     Uchwała będzie realizowana w roku bieżącym.  
 
14. Uchwała Nr XXI/120/16 w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie, w gminie 
Kostomłoty na lata 2016 – 2021. 

     Uchwała będzie realizowana w latach 2016-2021. 
 
15. Uchwała Nr XXI/121/16 w sprawie określenia kryteriów i ustalenia liczby 

punktów oraz wskazania niezbędnych dokumentów,  które będą brane pod 
uwagę w drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkola przy 
Szkole Podstawowej w Kostomłotach oraz oddziałów przedszkolnych  w 
Szkołach Podstawowych w Mieczkowie i Karczycach dla których organem  
prowadzącym jest Gmina Kostomłoty. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 
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16. Uchwała Nr XXI/122/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat.  

    Trwa procedura zawierania umowy. 
 
17. Uchwała Nr XXI/123/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat (Zakład 
Usług Komunalnych w Strzegomiu).  

    Trwa procedura zawierania umowy. 
 
18. Uchwała Nr XXI/124/16 w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Kostomłoty na 2016 rok.” 

     Uchwała będzie realizowana w roku bieżącym.  
 
19. Uchwała Nr XXI/125/16 w sprawie wytypowania sołectwa dla uczestnictwa 

w programie Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim. 
Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim daje zgłoszonemu sołectwu możliwość 
udziału w przedsięwzięciach promujących ideę odnowy wsi, obejmujących m.in. 
warsztaty w zakresie opracowania sołeckich strategii rozwoju, podróże studyjne, 
konkursy na dotację, konkurs Piękna Wieś Dolnośląska. 

 
20. Uchwała Nr XXI/126/16 w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających 

w sołectwie Godków. 
W dniu 30.03.2016 r. odbyło się zebranie wiejskie w sołectwie Godków, na którym 
wybrano nowego sołtysa: Pana  Stanisława Agatowskiego i nową Radę Sołecką: Pani 
Danuta Chlewicka, Pan Andrzej Oćwieja, Pan Grzegorz Pawlik. 

 
21. Uchwała Nr XXI/127/16 w sprawie zwolnienia Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Kostomłotach z obowiązku wpłat do budżetu gminy 
Kostomłoty nadwyżki środków obrotowych. 
Wolą Rady Gminy wypracowana nadwyżka środków obrotowych ZGK pozostanie do 
dyspozycji samorządowego zakładu budżetowego. 
 

22. Uchwała Nr XXI/128/16 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania „Ścinka poboczy wzdłuż 
jezdni dróg powiatowych na terenie gminy Kostomłoty”. 

     Pomoc finansowa udzielona na podstawie niniejszej uchwały będzie przeznaczona na  
     dofinansowanie zadania „Ścinka poboczy wzdłuż jezdni dróg powiatowych na terenie  
     gminy Kostomłoty”. 

 
23. Uchwała Nr XXI/129/16 w sprawie zmiany uchwały nr XXX/160/12 Rady 

Gminy Kostomłoty z dnia 27 listopada 2012 r. dotyczącej Statutu Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Kostomłotach. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 

 
24. Uchwała Nr XXI/130/16 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1606D na odcinku od początku miejscowości Karczyce do 
skrzyżowania z drogą 2020D”. 
Pomoc finansowa udzielona na podstawie niniejszej uchwały będzie przeznaczona na 
dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1606D na odcinku od 
początku miejscowości Karczyce do skrzyżowania z drogą 2020D”. 

 
25. Uchwała Nr XXI/131/16 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kostomłoty. 
 Uchwała będzie realizowana w latach 2016-2025. Niniejsza zmiana obejmuje: w 
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związku z planowaną współpracą z Powiatem Średzkim oraz współfinansowaniem 
zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1606D na odcinku od 
początku miejscowości Karczyce do skrzyżowania z drogą 2020D” wprowadza się 
nowe przedsięwzięcie: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1606D na odcinku od 
początku miejscowości Karczyce do skrzyżowania z drogą 2020D”.  
 

26. Uchwała Nr XXI/132/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy najmu po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie 
wsi Piersno. 

    Trwa procedura zawierania umowy. 
 
 

Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu (poz. 1-
8, 21-22, 24-25). 
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